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З А П И С Н И К 
 сa 48.  сједнице Представничког дома  

 Парламентарне скупштине  Босне и Херцеговине,  
одржане 18. марта 2009. године 

 
 
 Сједница је почела у 9.07 часова. Присуствовало је 39 посланика. Оправдано су  одсуствовали: 
Јован Тодоровић, Мехмед Суљкановић и Златко Лагумџија.  
 Из Савјета министара БиХ сједници су присуствовали министри: Драган Вранкић, Средоје 
Новић, Тарик Садовић,  Бариша Чолак, Божо Љубић и  Младен Зиројевић, те замјеник министра Вилим 
Приморац.                
 
 Из међународних организација сједницу су пратили представници:  ОХР-а, ОЕБС-а, ЕУПМ-а,  
ЕУСР-а и британске амбасаде, као и невладине организације Центри цивилних иницијатива. 
 

У оквиру претходних питања, предсједавајући Бериз Белкић информисао је посланике о 
материјалима који су потраживани од Савјета министара на иницијативе посланика. Тако су већ у дневни 
ред ове сједнице уврштени материјали у вези са либерализацијом визног режима који су у комисијској 
фази - ''Први квартални преглед реализације активности из Акционог плана за реализацију приоритета из 
документа Европско партнерство БиХ'',  ''Разрада Акционог плана за спровођење Привременог споразума 
и Споразума о стабилизацији и придруживању'' те Извјештај о спровођењу обавеза Привременог 
споразума и Споразума о стабилизацији и придруживању. Предсједавајући је такође напоменуо да је у 
процедури Извјештај о раду Савјета министара БиХ у 2008. години и да су до сада само четири комисије 
доставиле мишљења из своје надлежности. Позвао је предсједавајуће комисија да интензивирају 
комисијски рад и благовремено достављају мишљења и извјештаје о материјалима из своје надлежности.  
 Даље је предсједавајући образложио измјене и допуне предложеног дневног реда који су 
посланици добили у позиву. Рекао је да су из дневног реда скинути предлози закона о измјенама и 
допунама Закона о одбрани и Закона о служби у Оружаним снагама БиХ јер је Заједничка комисија за 
одбрану и безбједност БиХ од Колегијума затражила продужење рока за достављање мишљења о 
принципима предложених закона. Такође, Уставноправна комисија је затражила продужење рока за 
достављање извјештаја о Предлогу закона о измјенама и допунама Закона о Агенцији за рад и 
запошљавање. Будући да је продужење рока затражено већ други пут, овај захтјев је уврштен у дневни 
ред ове сједнице ради изјашњавања Дома .  
 Предсједавајући је затим образложио уврштавање нових тачака у предлог дневног реда које су 
испуниле пословничке услове и нагласио да су посланици добили на клупе измијењени и допуњени 
предлог дневног реда. 
 
 О измијењеном и допуњеном предлогу дневног реда није било расправе.  
 
 
 
 
 



 2
 Предсједавајући Дома Бериз Белкић констатовао је да 48. сједница има сљедећи 

Д Н Е В Н И  Р Е Д 
1. Усвајање Записника  са 47. сједнице Представничког дома; 
2. Посланичка питања и одговори; 
3. Изјашњавање о Предлогу закона о ваздухопловству БиХ (друго читање); 
4. Изјашњавање о Предлогу закона о Агенцији за пружање услуга у ваздушној пловидби БиХ 

(друго читање); 
5. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о државној служби у институцијама БиХ 

(друго читање); 
6. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о производњи наоружања и војне опреме 

(друго читање); 
7. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о финансирању институција БиХ (прво 

читање); 
8. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о оснивању Извозно–кредитне агенције 

БиХ (прво читање); 
9. Изјашњавање Дома о захтјеву Уставноправне комисије за продужење рока за достављање 

Извјештаја о Предлогу закона о измјенама и допунама Закона о Агенцији за рад и 
запошљавање БиХ; 

10. Изјашњавање Дома о Иницијативи посланика Мартина Рагужа и Винка Зорића за 
формирање радне групе за израду текста новог устава Босне и Херцеговине; 

11. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о Предлогу закона 
о малољетним починиоцима кривичних дјела и кривичноправној заштити дјеце и 
малољетника (закон у другом читању); 

12.  Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о захтјеву 
посланика Сефера Халиловића за разматрање Предлога закона о измјенама и допунама 
Закона о слободи приступа информацијама у Босни и Херцеговини по хитном поступку, у 
складу са чланом 127. Пословника; 

13. План активности за испуњавање обавеза из препорука Европске комисије у вези са Мапом 
пута за либерализацију визног режима за грађане Босне и Херцеговине; 

14. Предлог усаглашених збирних и појединачних закључака Комисије за финансије и буџет 
Представничког дома и Комисије за финансије и буџет Дома народа Парламентарне 
скупштине Босне и Херцеговине о разматраним ревизорским извјештајима финансијског 
пословања институција БиХ за 2007. годину; 

15. Именовање два члана Канцеларије за разматрање жалби из реда стручњака управног права 
– предлагач: Савјет министара; 

16. Именовање три члана у Заједничку комисију оба дома ради постизања сагласности о 
идентичном тексту Закона о допуни Закона о Јавном радио-телевизијском систему БиХ; 

17. Давање сагласности за ратификацију: 
a) Споразума о гранту Глобалног фонда за животну средину између Босне и Херцеговине 

и Међународне банке за обнову и развој, као Агенције за реализацију средстава 
Глобалног фонда за животну средину – Пројекат шумских и планинских подручја, 

б)  Споразума између Савјета министара БиХ и Владе Републике Албаније о  
     међународном друмском превозу путника и терета, 
ц)  Декларације о дугорочном програму регионалне сарадње и развоја менталног здравља 
      у земљама југоисточне Европе, 
д)  Споразума о финансирању између Босне и Херцеговине и Комисије Европских  
     заједница о програму финансирања учешћа БиХ у ЕРДФ Европском програму  
     међународне територијалне сарадње - Простор југоисточне Европе на основу  
     инструмената за претприступну помоћ (ИПА), компонента прекограничне сарадње за  
     2007. годину, 
е) Уговора о  финансирању између Босне и Херцеговине и Европске инвестиционе банке –  
     Пројекат Коридор Vц – прва фаза – Сјевер, 
ф) Споразума о привредној сарадњи између Савјета министара БиХ и Владе Републике  
     Словеније. 
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Ад. – 1. Усвајање Записника са 47. сједнице Представничког дома 
 
 О Записнику није било расправе. 
 Приликом гласања, Записник са 48. сједнице Дома усвојен је са 35 гласова ''за'' (из 
Федерације БиХ 23, из РС-а 12) и једним гласом ''уздржан''. 
 
Ад. – 2. Посланичка питања и одговори 
 
 Предсједавајући Белкић констатовао је да су од прошле до ове сједнице одговоре на 
питања добили: 

• Бакир Изетбеговић, Шемсудин Мехмедовић, Хусеин Нанић, Салко Соколовић  и Лазар 
Продановић – од Савјета министара на питања постављена на 42. сједници; 

• Драго Калабић, Хусеин Нанић, Денис Бећировић, Винко Зорић и Мирко Околић – од 
Савјета министара на питања постављена на 44. сједници; 

• Азра Алајбеговић - од Заједничке службе Секретаријата Парламентарне скупштине 
добила је измијењени одговор на питање постављено на 40. сједници; 

• Шефик Џаферовићи и Денис Бећировић – од Савјета министара на питања постављена на 
45. сједници 

• Хусеин Нанић - од БХ Гаса добио одговор на питање постављено на 46. сједници. 
 

Одговоре су коментарисали: Хусеин Нанић, Лазар Продановић, Денис Бећировић и 
Шефик Џаферовић.  

Денис Бећировић изразио је незадовољство одговором на питање постављено на 44. 
сједници везано за куповину аутомобила за предсједавајућег Савјета министара, рекавши уз 
остало: „Ја мислим да на овакав начин не треба одговарати посланицима, заиста је трагично и 
комично какве одговоре добијамо овдје у Парламенту... Понављам, моје питање је гласило: 
Колика је тачна цијена тог аута и тражим да нам се јавно каже колико је коштао тај аутомобил.“  

 
Хусеин Нанић рекао је да је задовољан одговором на питање које је поставио на 46. 

сједници, а које је добио од БХ Гаса, али да је исто питање поставио и  Федералном министарству 
индустрије, енергетике и рударства и да од тог министарства тражи да достави одговор.  
 

Постављена су нова посланичка питања како слиједи: 
 
Милорад Живковић: 

„Зашто се касни са именовањем шест амбасадора, а ради се о позицијама које према 
договору припадају особама из бошњачког народа, када се зна да нам ДКП мрежа не 
функционише на најбољи начин, а недостатак адекватног кадра у битним амбасадама, као што су 
нпр. Србија, Кина, Пакистан итд., додатно отежава вођење спољне политике и негативно утиче на 
имиџ БиХ?“ 
 
Хусеин Нанић:  
 „Путем средстава информисања јавност је дјелимично упозната са пројектом изградње 
мреже аутопутева и брзих путева у Републици Српској. С обзиром да се Унско-сански кантон 
граничи са Републиком Српском те да је преко територије Републике Српске најближа 
комуникација према Сарајеву, тражим од ресорног министарства да ми достави информацију о 
плановима изградње аутопутева који повезују Унско-сански кантон са Сарајевом и осталим 
дијелом БиХ, а посебно на онај дио пута који Босански Нови/Нови Град повезује са Бањом Луком 
до Добоја и даље се веже на Коридор Vц, као и план изградње путне повезаности Сплита у 
Републици Хрватској са Бањом Луком преко Ливањског кантона“. 
 
Мирко Околић:          
 „Прије више од три мјесеца, тачније 09. 12. 2008. године, Општина Добој је Савјету 
министара БиХ, односно његовој Комисији за државну имовину упутила акт бр. 02-022-1-
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2880/08, са предлогом да изузме државну имовину од привремене забране. Разлог за то је што су 
Влада РС и Општина Добој потписале програм стамбеног збрињавања породица погинулих 
бораца и ратних војних инвалида од прве до четврте категорије у Општини Добој. 
 ...Моје питање Савјету министара БиХ – Када Комисија мисли узети у разматрање овај акт 
и дати одговор, а уједно и апел да Комисији наложи да то уради у што краћем року, што у ствари 
и јесте суштина. Одговор тражим у писаном облику, а након доношења одлуке Комисије због 
хитности ствари, иако то није по Пословнику и уобичајено, молим да, ако је то могуће, будем 
обавијештен телефоном или путем e-mailа. У прилогу достављам допис Општине Добој и извод 
из надлежности Комисије по којем је она дужна да да ово изузеће.“ 
 
Шемсудин Мехмедовић: 
 „1. Прво питање је упућено Савјету министара, односно Министарству безбједности. 
Тражим да ми се достави систематизација радних мјеста ДГС-а или Граничне полиције са 
бројчаним показатељима попуњености са посебним освртом на националну структуру 
запослених, а посебно руководних мјеста укључујући и савјетнике. 

2. Друго питање упућено је директору Граничне полиције или ДГС-а. Замјеник директора 
Алагић суспендован је већ 15 мјесеци, а да га нико није ни позвао на било какав разговор, а по 
важећим прописима суспензија може трајати до 12 мјесеци. Питање је – Шта директор Граничне 
полиције намјерава урадити по овом питању? 

3. Када ће се ускладити коефицијенти за обрачун плата за послове који по степену 
сложености спадају у помоћно-техничке послове (оперативно-технички сложени послови) на 
нивоу Савјета министара? 

4. Који је временски рок да ревизија утврди ово стање и донесе став о овом питању, гдје 
неће бити мјеста за деградирање запослених по било којем основу?“ 
  
Садик Бахтић:      
 „Када ће Савјет министара на основу закључка Парламента и Колегијума припремити и 
послати Представничком дому тачку дневног реда „Рецесија - свјетска економка криза, утицај на 
економију БиХ и мјере за превазилажење кризе.“ 
 
Славко Јовичић:     
 Придружио се питању Садика Бахтића, јер је и он поднио сличну иницијативу, те уз 
остало рекао:  
„Господо из Савјета министара, нажалост, немам овлашћења да вам наредим да дођете да ово 
припремите,  али молим вас као пријатеље које уважавам... Није важно ко је поднио иницијативу. 
Придодајем још једно питање, а то је безбједност земље. Дакле, двије главне ствари најважније за 
сваку земљу јесу како ће народ преживјети и хоће ли народ бити безбједан.“  
  
Азра Алајбеговић: 
 „1. Постављам  питање Министарству иностраних послова БиХ и Министарству одбране 
БиХ, а оно гласи – Који су проблеми везани за извјештавање о испуњавању међународних 
обавеза БиХ у оквиру УН-а и ОЕБС-а за 2008. годину? Молила бих да ми се у одговору стави 
акценат на потешкоће с којима се сусрећу ова два ресорна министарства. 

2. Питам Министарство цивилних послова  - Који је био законски основ да се уради 
легислативни оквир за успостављање Регионалног центра за сарадњу о менталном здрављу од 
стране власти БиХ, с обзиром да иста декларација није прошла процес и цертификацију?“ 
 
Жељко Кузмановић: 
 „Поводом недавне изјаве мог уваженог колеге Адема Хускића, дате једном сарајевском 
листу, по којем су српски посланици гласали против усвајања Закона о оружју, како би се 
дозволило наоружавање паравојних формација, постављам питање Министарству безбједности, 
надлежним агенцијама и ентитетским министарствима унутрашњих послова: 
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  Да ли имају сазнања или информацију о постојању било каквих  паравојних формација 
на територији БиХ и РС и уколико те формације заиста постоје, које се акције предузимају ради 
њиховог сузбијања?“ 
 
Лазар Продановић:  
 „Желим да ми се достави податак о броју запослених службеника у прошлој години који 
су примљени путем конкурса у Агенцију за државну службу и у којим институцијама и колико је 
њих раније радило на радним мјестима за које је касније расписан конкурс?“ 
 
Рифат Долић: 
 „1. Колики је број и каква је предметна персонална и друга структура тужби које се против 
БиХ воде пред Међународним судом за људска права у Стразбуру и колико у просјеку траје 
процесуирање тих тужби? 
 2. Министру правде у Савјету министара БиХ – Колики је број и колика је финансијска 
вриједност правоснажних пресуда судова у БиХ на терет буџета институција БиХ на свим 
нивоима, чије је извршење одгођено у складу са донесеним ентитетским законима о одгађању 
извршења правоснажних пресуда и неодрживој правној иновацији 'ако њихово извршење 
угрожава функционисање институција власти'?  

Колико су овим одгађањем извршења правоснажних пресуда угрожени људска права и 
правни систем у БиХ и у којој мјери је присутна опасност злоупотребе оваквих законских 
одредаба од институција власти у БиХ?“ 
 
Велимир Јукић: 

''1.  Шта чине Савјет министара и ресорна министарства за убразање и завршетак свих 
потребних активности – завршетак пројектне документације, имовинскоправни послови на 
Коридору Vц, осигурање средстава за градњу аутопута, оперативно располагање обећаних 
средстава од око 400 милиона евра од ЕБРД-а и других извора?  
 2. Има ли Савјет министара разрађен и прихваћен модел финансирања градње аутопута на 
Коридору Vц?'' 
 
Адем Хускић:  
 „Питам предсједавајућег Савјета министара - Господине предсједавајући, с обзиром да сте 
изјавили да има паралелизама у институцијама БиХ, молим Вас да ми одговорите – у којим 
институцијама има паралелизама, ко стоји иза тих паралелизама, на који начин се они 
манифестују и шта сте предузели с циљем елиминисања свих паралелизама у БиХ?“ 
      
Азра Хаџиахметовић:                    
 „Ја немам посланичко питање, али имам посланичку иницијативу да се покрене поступак 
за потписивање два акта - Додатног протокола уз кривичноправну конвенцију о корупцији. Ријеч 
је о документу Савјета Европе. И друго -  потписивање Конвенције Организације за економску 
сарадњу и развој ОЕЦД о борби против подмићивања страних јавних службеника.“ 
 
Нико Лозанчић:                 
 „Моје питање је Високом судском и тужилачком савјету: 

1. Када ћу  добити одговоре на питања постављена на 45. и 47. сједници овог дома?  
2. Како ми још увијек нису дали одговор на питање  - Како и на основу којих прописа и 

критеријума су са свих челних позиција у судовима и тужилаштвима БиХ и ентитета искључени 
кадрови хрватске националности, сада постављам питање: Каква је уопште национална структура 
свих судова и тужилаштава у БиХ, укључујући основне, односно општинске, кантоналне, 
односно окружне, ентитетске, Суд и Тужилаштво БиХ и да ли је та структура у складу са 
Уставом БиХ“? 
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Ад. – 3. Изјашњавање о Предлогу закона о ваздухопловству БиХ (друго читање) 
 
 Предсједавајући Бериз Белкић подсјетио је да је на прошлој сједници Дома одгођено 
изјашњавање о Предлогу закона о ваздухопловству у другом читању. 
 Није било расправе.  
 Приликом гласања, Дом је са 34 гласа ''за'' (из Федерације БиХ 24, из РС-а 10) и три 
''против'' усвојио Закон о ваздухопловству Босне и Херцеговине. 
 
Ад. – 4. Изјашњавање о Предлогу закона о Агенцији за пружање услуга у ваздушној  
              пловидби БиХ (друго читање) 
 
 Предсједавајући Бериз Белкић рекао је да је на прошлој сједници одгођено изјашњавање и 
о Предлогу закона из ове тачке.  
 Драго Калабић је учествовао у расправи и предложио закључак.  
 Момчило Новаковић је имао пословничку интервенцију – да је расправа завршена на 
прошлој сједници, са чиме се сложио предсједавајући Белкић. 
 Дом је са 34 гласа ''за'' (из Федерације БиХ 24, из РС-а 10), два ''против'' и два гласа 
''уздржан'' усвојио Закон о Агенцији за пружање услуга у ваздушној пловидби БиХ. 
 Затим је са 23 гласа ''за'' (из Федерације БиХ 14, из РС-а девет), седам ''против'' и осам 
гласова ''уздржан'', на предлог Драге Калабића, усвојен сљедећи закључак: 

Представнички дом захтијева да се ургентно приступи реализацији закључака 
Савјета министара БиХ са 60. сједнице, одржане 25. 09. 2008. године, усвојених уз Предлог 
закона о Агенцији за пружање услуга у ваздушном саобраћају БиХ, до окончања 
законодавног поступка у Дому народа Парламентарне скупштине БиХ. 
 
Ад. – 5. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о државној служби  
              у институцијама БиХ (друго читање) 
 
 У уводним напоменама предсједавајући Белкић подсјетио је да је надлежна комисија 
усвојила 10 амандмана који су садржани у Извјештају, као и да посланици Милица Марковић и 
Винко Зорић у пленарној фази бране по два амандмана на Предлог закона. 
 У расправи су учествовали: Халид Гењац, Милица Марковић, Шефик Џаферовић, 
Момчило Новаковић, Велимир Јукић, Винко Зорић и Мартин Рагуж. 
 Приликом изјашњавања, Дом се прво изјаснио о амандманима Милице Марковић и Винка 
Зорића. 
 Амандмани Милице Марковић нису усвојени. За први амандман гласало је 11, против 20, 
уздржало се седам посланика. За други амандман гласало је 13, против 19, уздржало се шест 
посланика.  
 Амандмани Винка Зорића су усвојени. За први амандман је гласало 19 (из Федерације БиХ 
12, из РС-а седам) против 14, уздржало се пет посланика. За други амандман је гласало 20 (из 
Федерације 12, из РС-а осам), против 14, уздржала су се четири посланика.  

Послије гласања о амандманима Дом је усвојио Приједлог закона о измјенама и допунама 
Закона о државној служби у институцијама БиХ у другом читању.  „За“ Приједлог закона је 
гласао 31 посланик   (Федерација 25, РС шест), пет  је гласало „против“ један је био „уздржан“..  
 
 Затим је на гласање дат предлог закључка Милице Марковић, о којем  је тражила гласање 
у случају да се не усвоје њени амандмани. Предлог закључка гласи:  
 „Задужује се Савјет министара да до 1. маја 2009. године у парламентарну процедуру по 
скраћеном поступку упути Закон о обавезама, правима и дужностима руководних лица, којим ће бити 
обухваћени генерални секретари институција, секретари министарстава, помоћници министара, и којим 
ће наведена лица бити именована од Савјета министара на период од пет година“. 
 За овај закључак гласало је 12, против 18, уздржало се седам посланика. Према томе, закључак 
није усвојен.  
 Затим се Дом изјаснио о закључку који је у расправи предложио Велимир Јукић, а који гласи:  
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“Налаже се Министарству правде и Агенцији за државну службу да уради подзаконске акте или 

допуни постојеће таквим рјешењима која ће обезбиједити досљедно поштовање и примјену најважнијих 
стандарда за објективно оцјењивање приликом тестирања знања и општих способности кандидата за 
пријем у државну службу. Циљ је свести субјективно оцјењивање на минималну мјеру, а поступак 
пријема кандидата учунити транспарентнијим и помоћу мјерљивих параметара објективнијим.“  

Овај закључак је усвојен са 32 гласа  „за“  (Федерација 23, РС девет),  једним „против2 и пет 
„уздржаних“.  

 
Ад. – 6. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о производњи наоружања  
              и војне опреме (друго читање) 
 
 Послије кратких уводних напомена које је дао предсједавајући Белкић, у име надлежне 
Заједничке комсије за одбрану и безбједност БиХ говорио је Шефик Џаферовић.  
 Предлог закона у другом читању усвојен је једногласно, са 38 гласова (из Федерације БиХ 
25, из РС-а 13). 
 
Ад. – 7. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о финансирању институција 
              БиХ (прво читање) 
 
 Предсједавајући Белкић дао је уводне напомене.  
 Није било расправе.  
 Са 37 гласова ''за'' (из Федерације БиХ 24, из РС-а 13) и једним гласом ''уздржан'', усвојен 
је Предлог закона из ове тачке у првом читању.  
 
Ад. – 8. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о оснивању Извозно–кредитне 
              агенције БиХ (прво читање) 
 
 Послије уводних напомена предсједавајућег није било расправе о Предлогу закона. 
 Приликом гласања Предлог закона није добио ентитетску већину – за су гласала 23 (из 
Федерације БиХ 20, из РС-а три), против 10, уздржало се пет посланика.  
 Одмах је спроведено усаглашавање у Колегијуму као комисији и није било сагласности. 
 У другом кругу гласања за Предлог закона гласала су 22 посланика, против је гласало 11 
посланика из Републике Српске, што  је више од двије трећине из ентитета.                              . 
 Према томе, Предлог закона о измјенама и допунама Закона о оснивању Извозно-кредитне 
агенције БиХ одбијен је у првом читању. 
 
Ад. – 9. Изјашњавање Дома о захтјеву Уставноправне комисије за продужење рока за  

        достављање Извјештаја о Предлогу закона о измјенама и допунама Закона о  
       Агенцији за рад и запошљавање БиХ 
        

            У уводним напоменама предсједавајући је рекао да је Уставноправна комисија други пут 
затражила продужење рока за достављање извјештаја, па у складу са Пословником о томе треба 
да одлучи Дом. 

 Није било расправе. 
 Дом је одобрио продужење рока за достављање Извјештаја о Предлогу закона о измјенама 

и допунама Закона о Агенцији за рад и запошљавање до 26. марта 2009. године.  
 

Ад. – 10. Изјашњавање Дома о Иницијативи посланика Мартина Рагужа и Винка Зорића за  
               формирање радне групе за израду текста новог устава Босне и Херцеговине 
 
 Предсједавајући Белкић је у уводним напоменама подсјетио на садржај иницијативе и 
Мишљење Уставноправне комисије, као надлежне.  
 Бакир Изетбеговић је у краткој дискусији упознао Дом да је Клуб СДА упутио у 
процедуру сличну иницијативу. 
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 Мартин Рагуж је поднио Дому шире образложење Иницијативе.  
 Након образложења вођена је дужа рапсрава у којој су учествовали: Ремзија Кадрић, 
Екрем Ајановић, Јозо Крижановић, Адем Хускић, Винко Зорић, Садик Бахтић, Шефик 
Џаферовић, Азра Хаџиахметовић, Момчило Новаковић, Мартин Рагуж, Денис Бећировић, 
Милорад Живковић и  Сефер Халиловић. 
 Приликом гласања, Иницијатива није добила ентитетску већину. За је гласало 27 
посланика (из Федерације БиХ 24, из РС-а три), против 10, уздржао се један посланик.  
 Одмах је спроведено усаглашавање у Колегијуму као комисији и није било сагласности. 
 У другом кругу гласања за Иницијативу је гласало 27 посланика, против је гласало 11 – 
при чему из Републике Српске 10, што је двије трећине из ентитета. Према томе, Иницијатива 
није прихваћена. 
 Затим се Дом изјаснио о закључку који је у расправи предложио Јозо Крижановић. За 
закључак су гласала 32 посланика (из Федерације БиХ 24, из РС-а осам), против су гласала три, 
уздржана три посланика. Према томе, усвојен је закључак који гласи: 
 

1. Представнички дом Парламентарне скупштине БиХ прихвата иницијативу о 
нужности почињања интензивног рада на уставној реформи. 

2. Обавезују се Уставноправна комисија Представничког дома и Колегијум 
Представничког дома у проширеном саставу да, у сарадњи са Домом народа, разраде метод 
и садржај рада на овој реформи и да га доставе Представничком дому до наредне сједнице.  
 
 
Ад. - 11.  Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о Предлогу  
                закона о  малољетним починиоцима кривичних дјела и кривичноправној заштити 
                дјеце и малољетника  (закон у другом читању) 
 
 Предсједавајући је подсјетио да није постигнута сагласност у Колегијуму као комисији. 
 У другом кругу гласања за Предлог закона из ове тачке гласало је 25 посланика, а против 
је гласало 11 – сви из РС-а, што је више од двије трећине. Према томе, Предлог закона о 
малољетним починиоцима кривичних дјела и кривичноправној заштити дјеце и малољетника 
одбијен је у другом читању.  
 
Ад – 12. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о захтјеву 
               посланика Сефера Халиловића за разматрање Предлога закона о измјенама и 
               допунама Закона о слободи приступа информацијама у Босни и Херцеговини по  
               хитном поступку, у складу са чланом 127. Пословника 
 
 Предсједавајући је подсјетио да није постигнута сагласност о захтјеву Сефера 
Халиловића. 
 У расправи су учествовали Сефер Халиловић и Милорад Живковић. 
 У другом кругу гласања усвојен је захтјев за хитни поступак – за је гласало 19, против 16 – 
при чему је из Републике Српске осам посланика било против, што је мање од двије трећине из 
ентитета, а уздржала су се три посланика.  
 Након гласања о захтјеву за  хитни поступак Дом се изјаснио о Предлогу закона. 
 Са 21 гласом ''за'' (из Федерације БиХ 16, из РС-а пет), девет ''против'' и осам гласова 
''уздржан'', усвојен је Закон о измјенама и допунама Закона о слободи приступа информацијама у 
Босни и Херцеговини.  
 
Ад – 13. План активности за испуњавање обавеза из препорука Европске комисије у вези  
               са Мапом пута за либерализацију визног режима за грађане Босне и Херцеговине 
 

У уводним напоменама, предсједавајући Белкић рекао је да је на иницијативу Заједничке 
комисије за европске интеграције овај материјал затражен од Савјета министара и да се слиједом 
тога налази на дневном реду сједнице Дома. Напоменуо је да је, осим материјала који је доставио 



 9
Савјет министара, и Интерресорна радна група доставила Извјештај о раду са више прилога, да 
је материјал јако обиман и да посланици који желе могу извршити увид у материјал у Писарници 
Парламентарне скупштине. Указао је и на Мишљење Заједничке комисије за европске 
интеграције о материјалу и закључак у Мишљењу, да се од Савјета министара затражи да на 
сједници Дома образложи разлоге кашњења спровођења појединих мјера и предложи 
прихватљиве начине рјешавања спорних мјера из Мапе пута.  
 
 Након напомена у вези са материјалом, предсједавајући је констатовао да на сједници 
нема никога из Савјета министара ко би дао одређена појашњења о овом материјалу и одговорио 
према закључку Комисије.   
 Јозо Крижановић изнио је интервенцију и рекао да током ове расправе не би требало 
занемарити закључак надлежне комисије. 
 Након интервенције Јозе Крижановића, Халид Гењац је, у својству предсједавајућег 
надлежне комисије, изнио шире објашњење. 
 Послије излагања Халида Гењца дата је краћа пауза, а након паузе предсједавајући је 
рекао да се покушало обезбиједити присуство представника Савјета министра, али да имамо 
проблем јер је ова тачка јуче уврштена у дневни ред, кад је стигло и Мишљење Комисије, тако да 
Савјет министара није ни знао да је на дневном реду сједнице.  
 Настављена је расправа у којој су учествовали: Азра Хаџиахметовић,  Милорад Живковић, 
Адем Хускић,  Мирко Околић, Денис Бећировић, Екрем Ајановић, Јозо Крижановић,  Шемсудин 
Мехмедовић, Драго Калабић, Рифат Долић и Славко Јовичић.  
 Послије расправе предсједавајући Белкић рекао је да је  изнесено више предлога да се на 
овој сједници не расправља о овој тачки дневног реда, већ да се одгоди за сједницу Дома која ће 
бити одржана 1. априла и да се обезбиједи присуство представника Савјета министара који би 
могао дати одговоре, како је предложила Комисија. 
 Са 22 гласа ''за'' (из Федерације БиХ 11, из РС-а 11) и пет ''против'' усвојен је предлог да се 
ова тачка уврсти у дневни ред сједнице Дома која ће бити одржана 1. априла, уз обавезу 
присуства представника Савјета министара.  
 
Ад. – 14. Предлог усаглашених збирних и појединачних закључака Комисије за финансије и  
                буџет Представничког дома и Комисије за финансије и буџет Дома народа 
                Парламентарне скупштине Босне и Херцеговине о разматраним ревизорским  
                извјештајима финансијског пословања институција БиХ за 2007. годину 
 
 Предсједавајући је у уводним напоменама подсјетио на расправу о ревизорским 
извјештајима на 11. заједничкој сједници оба дома и закључак усвојен на тој сједници да се о 
збирним закључцима обави усаглашавање у комисијама за финансије и буџет оба дома, након 
чега је Комисија за финансије и буџет Представничког дома доставила збирне закључке који су 
на дневном реду. 
 Предсједавајући Комисије за финансије и буџет Садик Бахтић укратко је изнио 
образложење. 
 Приликом гласања, са 34 гласа ''за'' (из Федерације БиХ 21, из РС-а 13) и три гласа 
''уздржан'', усвојени су збирни закључци поводом разматрања ревизорских извјештаја о 
финансијском пословању институција БиХ за 2007. годину, сљедећег садржаја: 
 

1) Домови јавно похваљују и истичу транспарентност рада, усклађеност пословања са 
важећим законским прописима и савјесно располагање буџетским средствима сљедећих 
институција Босне и Херцеговине: 

1. Агенције за статистику БиХ; 
2. Агенције за јавне набавке БиХ; 
3. Правобранилаштва БиХ; 
4. Службе за заједничке послове БиХ; 
5. Тужилаштва БиХ; 
6. Агенције за државну службу БиХ; 
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7. Архива БиХ; 
8. Фонда за повратак БиХ; 
9. Комисије за имовинске захтјеве расељених лица БиХ; 
10. Одбора државне службе за жалбе БиХ; 
11. Централне изборне комисије БиХ. 

2) Домови усвајају предложене закључке за 45 институција БиХ садржане у комисијским 
извјештајима, а чији су ревизорски извјештаји финансијског пословања за 2007. годину 
добили ''мишљење с резервом''. 
Појединачни закључци за 45 институција БиХ садржани су у прилогу број 1 овог 
извјештаја. 

3) Домови траже од Савјета министара БиХ да: 
3.1. до краја првог квартала размотри ревизорске извјештаје за 2007. годину; 
3.2.  уведе праксу редовног разматрања ревизорских извјештаја и кључних препорука 

ревизије које су у његовој надлежности;  
3.3   установи обавезу утврђивања дициплинске одговорности у институцијама БиХ за 
        понављање налаза ревизије;  
3.4. о реализацији овог закључка информише домове. 

4) Домови налажу Савјету министара БиХ да обавеже Министарство финансија и трезора БиХ да, у 
року од 90 дана од дана пријема овог закључка, сачини програме обуке запослених у 
институцијама БиХ.  

  Домови препоручују обуку из сљедећих области: 
4.1. Планирање буџета, надзор над извршењем буџета; 
4.2. Примјена прописа из области јавних набавки; 
4.3. Доношење и примјена правилника о систему интерних контрола, изградња система 

интерних контрола; 
4.4. Састављање финансијских извјештаја; 
4.5. Обављање пописа имовине, средстава, извора средстава и обавеза. 
4.6. Јачање надзора и контролних поступака у категорији расхода, гдје недостају системска 

или интерна правила потрошње. 
5)  Домови задужују Савјет министара БиХ да до краја текуће године обави припреме и спроведе 

што већи број заједничких набавки како би се појединачне институције растеретиле оних 
набавки које се појављају у свим или у скоро свим институцијама које имају мале годишње 
износе на појединачном нивоу буџетског корисника или веома ограничену конкуренцију. Савјет 
министара БиХ дужан је да обавијести институције о томе које заједничке набавке неће бити 
могуће окончати до истека јануара 2009. године, како би се помогло планирање и преузимање 
обавезе набавки на појединачном плану. Током планирања заједничких набавки, потребно је  
размотрити сљедеће ставке као предлоге комисија:  

 
5.1. Издаци за компјутерски материјал (конто: 613412); канцеларијски материјал  (конто: 

613417); остали потрошни материјал (конто: 613418), издаци за остали административни 
материјал (конто: 613419); материјал за припремање (конто: 613483); материјал за 
чишћење (конто: 613484); регистрација моторних возила (конто: 613523); услуге 
одржавања софтвера (конто: 613727); компјутерска опрема (конто: 821312); софтвери 
(конто: 821314); друге ситне набавке опреме, материјала и набавке услуга које јако 
оптерећују институције и које на појединачном нивоу имају симболичан годишњи износ 
расхода, веома ријетку конкуренцију, и сл. 

6) Домови налажу Савјету министара БиХ да обавеже Министарство финансија и трезора БиХ 
да, у року од 90 дана од дана пријема овог закључка, сачини Програм израде прописа и 
инструкција за буџетске кориснике с циљем отклањања узрока који утичу на појаву и 
понављање бројних ревизорских налаза. 

7)  Домови траже информацију од Државне агенције за истраге и заштиту и Тужилаштва БиХ о 
предузетим активностима ради утврђивања прекршајне или кривичне одговорности надлежних 
лица у вези са садржајем ревизорских извјештаја финансијског пословања са квалификацијом 
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„резерва“ (45 извјештаја) које је Канцеларија доставила 08. 07. 2008. године, те да доставе 
годишњи извјештај о тим налазима Парламентарној скупштини БиХ. 

8)      Потребно је да институције БиХ досљедно реализују комисијске закључке из појединачних 
извјештаја усвојене у домовима за 2007. годину, јер ће се у наредном периоду инсистирати на 
примјени члана 16. (4) Закона о ревизији институција БиХ. 

9) Налаже се Министарству финансија и трезора БиХ да, у року од 90 дана од дана пријема 
овог закључка, изради све подзаконске акте утврђене Законом о платама и накнадама у 
институцијама БиХ. 

10) Домови налажу Савјету министара БиХ да предложи начин рјешавања колективног 
осигурања запослених у институцијама БиХ. 

11) Без намјере да улази у независност рада Канцеларије за ревизију институција БиХ, комисије 
траже од Канцеларије да упозна чланове комисија за финансије и буџет оба дома с 
интерним правилима и критријумима за изражавање мишљења ревизора. 

12) Домови траже од Савјета министара БиХ да предузме све мјере како би се ријешило питање 
Правилника о унутрашњој организацији Канцеларије за разматрање жалби БиХ. 

13) Домови поново траже од Савјета министара БиХ да предузме све мјере ради именовање два 
члана који недостају у Канцеларији за разматрање жалби БиХ. 

14) Налаже се Министарству финансија и трезора БиХ да у планирање буџета институција БиХ 
укључи чланове колегијума комисија за финансије и буџет оба дома. 

15) Домови задужују Савјет министара БиХ да покрене питање измјена рокова застарјелости у 
члану 25. Правилника о дисциплинској одговорности државних службеника у 
институцијама БиХ ("Службени гласник БиХ", бр. 20/03) и прилагоди их роковима у којима 
се разматрају ревизорски извјештаји. 

 
 
Ад. – 15. Именовање два члана Канцеларије за разматрање жалби из реда стручњака  
                управног права – предлагач: Савјет министара 
 
 Послије краћих уводних напомена није било расправе. 
 На предлог Савјета министара, за чланове Канцеларије за разматрање  жалби из реда 
стручњака упраног права именовани су Стипе Петричевић и Остоја Кременовић. За именовање је 
гласало  30 посланика (из Федерације БиХ 20, из РС-а 10), против су гласала четири, уздржала су 
се четири посланика. 
 
 
Ад. – 16. Именовање три члана у Заједничку комисију оба дома ради постизања сагласности 
                о идентичном тексту Закона о допуни Закона о Јавном радио-телевизијском 
                систему БиХ 
 
 У Заједничку комисију оба дома, ради усаглашавања идентичног текста Закона о допуни 
Закона о Јавном радио-телевизијском систему БиХ, именовани су: Садик Бахтић, Славко Матић и 
Бранко Докић. За је гласало 28 (из Федерације БиХ 19, из РС-а девет), један је гласао против, а 
шест посланика се уздржало. 
 
Ад. – 17. Давање сагласности за ратификацију: 
 

а) Споразума о гранту Глобалног фонда за животну средину између Босне и Херцеговине 
     и Међународне банке за обнову и развој, као Агенције за реализацију средстава 
     Глобалног фонда за животну средину – Пројекат шумских и планинских подручја, 
б)  Споразума између Савјета министара БиХ и Владе Републике Албаније о  
     међународном друмском превозу путника и терета, 
ц)  Декларације о дугорочном програму регионалне сарадње и развоја менталног здравља 
      у земљама југоисточне Европе, 
д)  Споразума о финансирању између Босне и Херцеговине и Комисије Европских  
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     заједница о програму финансирања учешћа БиХ у ЕРДФ Европском програму  
     међународне територијалне сарадње - Простор југоисточне Европе на основу  
     инструмената за претприступну помоћ (ИПА), компонента прекограничне сарадње за  
     2007. годину, 
е) Уговора о  финансирању између Босне и Херцеговине и Европске инвестиционе банке –  
     Пројекат Коридор Vц – прва фаза – Сјевер, 
ф) Споразума о привредној сарадњи између Савјета министара БиХ и Владе Републике  
     Словеније. 
 
Предсједавајући је подсјетио да је надлежна Комисија за спољне послове дала позитивно 

мишљење за давање сагласности за ратификацију аката из ове тачке.  
Није било расправе.  

 Предсједавајући је предложио да се спроведе јединствено гласање о свим споразумима из ове 
тачке. Предлог је усвојен са 35 гласова ''за'' (из Федерације БиХ 23, из РС-а 12) и једним гласом уздржан.  
 Затим је, са 37 гласова ''за'' (из Федерације БиХ 23, из РС-а 13) и једним гласом ''уздржан'', 
Представнички дом дао сагласност за ратификацију аката из ове тачке.  
 
 Овим је реализован дневни ред 48. сједнице. 
 Сједница је заваршена у 14.30 часова. 
 
 Саставни дио Записника је транскрипт 48. сједнице Дома. 
 
 
 
              СЕКРЕТАР                                                      ПРЕДСЈЕДАВАЈУЋИ      
 ПРЕДСТАВНИЧКОГ ДОМА                                   ПРЕДСТАВНИЧКОГ  ДОМА 
         Бранка Тодоровић                                                                           Бериз Белкић 
          


